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      Аннотация

    
        
          В настоящей диссертации представлены результаты освоения новой технологии измерения оптической активности на примере металлоорганических нанокомпозитов (НК) на основе природного полисахарида арабиногалактана, приведены результаты поляризационных исследований полученных нанокомпозитов. Синтезированы и изучены образцы с Ni, Co. Сконструированы и построена экспериментальная установка - спектрополяриметр, основанный на детектировании фазы модуляции  азимута поляризации.  В работе изложены особенности конструкции, которые обеспечивают высокую точность измерений до 10-3градуса при низкой сложности. На данном приборе проведены измерения дисперсии оптического вращения образцов Ni, Co и чистого арабиногалактана. Характеристики спектров отличаются для разных образцов количественно и сложным образом зависят от температуры. Также проведены измерения кругового дихроизма и поглощения в областях 180-220 нм, 250-350 нм на КД-спектрометре Jasco-815.
        

        
          The dissertation reviews the development results of the original technology of optical activity polarization measurements on the example of natural polysaccharide arabinogalactan and metalorganic nanocomposites  arabinogalactan based. The samples with Ni and Co were synthesized and researched and results of the measurement are given here. The experimental equipment was designed and created. It is spectropolatimetr, based on phase detecting of azimuth of polarization in the azimuth  modulation process. Construction specifications  are showed in the paper. The construction produces sufficiently high accuracy of measurements (10-3 degree)  in spite of low complexity of the apparatus. Samples with Ni, Co and arabinogalactan were measured in the visible band by method of dispersion of optical activity. The effect depends quantitatively on the type of samples and has complex temperature dependences. Also circular dichroism spectrum and absorption spectrum were captured in the ultraviolet band 180-220 nm and 250-350 nm by CD-spectrometer Jasco-815.
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